
 Protokół nr 8/VIII/07
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 30 maja 2007r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia –   11.00
Godzina zakończenia -   16.30

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych, zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych, co 
stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 1)

Przewodniczący  Rady Miejskiej  –  Andrzej  Behan -   zaproponował  zmiany w porządku obrad  sesji.  W 
punkcie  4  „podjęcie  uchwał”  pkt.  „d”  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla centrum miasta w  obrębie obszaru objętego ochroną konserwatorską w Nowej Rudzie 
staje się punktem „a”, pozostała kolejność projektów uchwał pozostaje bez zmian.

Burmistrz Miasta – zaproponował wprowadzenie pkt. „k” projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu dla pracowników 
niebędących  nauczycielami  w szkołach  i  przedszkolach  dla  których  organem prowadzącym jest  Gmina 
Miejska Nowa Ruda.

Rada Miejska 21 głosami „za” 
przyjęła zmianę porządku obrad wraz z wprowadzonymi poprawkami.

− Uhonorowanie drużyny siatkarek z Zespołu Szkół Ogólnokształcących oraz drużyny lekkoatletycznej z  
Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych.

Pan Krzysztof Zdrzałka – podziękował za wyróżnienie dziewcząt z których jest bardzo dumny. Drużyna 
swój sukces zawdzięcza ciężkiej pracy i umiejętnościom  dziewcząt.

Pan Jarosław Przybył – podziękował za to, że władze miasta pamiętają o sportowcach, którzy poprzez swoje 
sukcesy promują Nową Rudę.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy radni mają uwagi do sporządzonego protokołu z VII sesji Rady 
Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z VII sesji Rady.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za” 
przyjęła protokół z VII sesji Rady Miejskiej w  Nowej Rudzie.

Proponowany porządek obrad :
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 
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17 kwietnia 2007r. do dnia 18 maja 2007 roku 
4. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla centrum miasta w 
    obrębie obszaru objętego ochroną konserwatorską w Nowej Rudzie 
b)w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007 
c) w sprawie przyjęcia programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w    
     ramach pomocy de minimis.
d) w sprawie przyjęcia programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w 
     ramach wyłączeń grupowych – inwestycje. ) 
e) w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Miejskiej Nowa Ruda i Gminy 
    Nowa Ruda”
f) w sprawie uchylenia Uchwały Nr 339/XL/05 Rady Miejskiej Nowej Rudy z dnia 30 grudnia 2005r.  
    w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej „Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej 
    Rudzie” 
g) w sprawie uchylenia Uchwały Nr 340/XL/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 
    2005r. w sprawie nadania Statutu „Ośrodka Sportu i Rekreacji” w Nowej Rudzie. 
h) w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie i zawarcie porozumienia z Województwem 
    Dolnośląskim – Dolnośląskim Zarządem Dróg Wojewódzkich we Wrocławiu dotyczącym 
    współpracy przy przebudowie skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 381 (ul. Kłodzka) z drogą 
    powiatową nr 3312D (ul. Kwiatkowskiego) w Nowej Rudzie 
i) zmieniająca uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
    Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2007. 
j) zmieniająca uchwałę nr 58/VI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 10 kwietnia 2003r.  w 
   sprawie wskazania przedstawicieli miasta Nowa Ruda do Rady Nadzorczej Noworudzkiego 
   Towarzystwa Budownictwa Społecznego spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Nowej Rudzie
k)zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego i     
   wartości jednego punktu dla pracowników niebędących nauczycielami w szkołach i przedszkolach  
   dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Nowa Ruda.
5. Wystąpienie Wice Starosty Kłodzkiego p. Marka Jagódki.
6. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na zmianę warunków pracy i płacy radnego   
7. Przyjęcie Apelu Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie budowy drogi ekspresowej w miejscu 
    dotychczasowej drogi krajowej nr 8 na odcinku Wrocław-Kłodzko-Kudowa i Kłodzko-Boboszów 
    (droga S5) oraz przebudowy drogi nr 381 Wałbrzych-Kłodzko 
8.Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji.
9. Interpelacje radnych.
10. Zapytania radnych. 
11. Sprawy różne.
12. Zakończenie obrad.

Ad. 3.Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 17 kwietnia 2007r. do dnia 18 maja 2007 roku  - załącznik nr 2 do protokołu.

Radny Piotr  Wróbel  –  pytanie  dot.  działu IV „w zakresie  rozwoju i  promocji  miasta”  przygotowanie  i  
złożenie oferty pn.: Noworudzkie Centrum Sportowo – Rekreacyjne dla uczestników Finałów UEFA Euro  
2012 – prosi o przybliżenie tematu radnym.

Burmistrz Miasta - złożyliśmy na ręce pełnomocnika UEFA 2012 na dolnym śląsku ofertę noworudzkich 
obiektów sportowych  mogących służyć jako baza noclegowo - treningowa dla jednego z zespołów, który 
będziemy gościć na dolnym śląsku z okazji mistrzostw. Takich ośrodków będzie musiało powstać na naszym 
terenie od 8-10, a nasze miasto z uwagi na to że posiada rozległą bazę obiektów sportowych postanowiło 
złożyć  swoją  ofertę.  Modernizacji  musiała  by  ulec  murawa  boiska,  dom wypoczynkowy,  trybuny  oraz 
musiałyby powstać dwa dodatkowe boiska treningowe. W zależności od sposobu finansowania będziemy 
wspólnie decydować czy zdecydujemy się na takie przedsięwzięcie. 

Radny Janusz Staniocha -  pytanie dot. działu IV „w zakresie rozwoju i promocji miasta” pkt. 14 „Włoska 
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firma I.T.R Poland sp. z o.o. otrzymała zgodę na działalność gospodarczą na terenie Podstrefy Nowa Ruda  
WSSE „INVEST-PARK” - jaka wysokość zatrudnienia, termin otwarcia.

Burmistrz Miasta -  ilość zatrudnienia zgodna z ofertą to 20 – 50 os. firma chce podjąć działania w celu jak 
najszybszej budowy zakładu i jego uruchomienia.

Radny  Henryk  Zimoch  -  pytanie  dot.  działu  IV  „w  zakresie  rozwoju  i  promocji  miasta”  pkt.  15 
przygotowanie wizyty miasta partnerskiego – jak liczna będzie to delegacja i kto będzie w niej uczestniczył.

Burmistrz Miasta – będzie to delegacja 4 osób z miasta partnerskiego Castrop – Rauxel zostanie również 
zaproponowany udział radnych w spotkaniu w ratuszu w dniu 16 czerwca br.

Rada Miejska 21 głosami „za”
Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 17 
kwietnia 2007r. do dnia 18 maja 2007 roku 

Ad. 4. Podjęcie uchwał :

a)w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla centrum miasta w 
obrębie obszaru objętego ochroną konserwatorską w Nowej Rudzie.

Pan  Krzysztof  Budzyna  -    zgodnie  z  uchwałą  Rady  Miejskiej  z  dnia  14  września  2005r.  w  sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla centrum miasta w 
obrębie  obszaru  objętego  ochroną  konserwatorską  zainicjowany  został  plan  zagospodarowania 
przestrzennego  co  umożliwi  zagospodarowanie  terenów  zgodnie  z  założoną  polityką  przestrzenną  i 
zaleceniami konserwatora zabytków. O bliższe przybliżenie tematu poprosił Pana Marka Wilanda.

Pan Marek Wiland – jest to bardzo ważny plan gdyż dot. cennego fragmentu miasta  wpisanego do rejestru 
zabytków.  Plan łączy bardzo  silne  elementy  w zakresie  ochrony zabytków z  drugą funkcją  otwierającą 
możliwości inwestowania w ten sposób by tych wartości konserwatorskich nie naruszyć. Plan jest jednym z 
narzędzi przeprowadzenia programu rewitalizacji. Plan obejmuje również miejsca które  są wskazane do 
dużych kompleksowych inwestycji m.in. jest to rejon dzisiejszego targowiska miejskiego., zaplecze MBP, 
teren przy ul. Małej. 

Radny Bogusław Frącek – jaka jest możliwość rozwiązania miejsc parkingowych przy ul. Cmentarnej czy ul. 
Piastów. 

Pan  Marek  Wiland  –  na  obszarach  staromiejskich  nie  można  zapewnić  dostatecznej  ilości  miejsc 
parkingowych. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  -   w  pierwszej  kolejności  należy  przegłosować   zgodność  zapisów 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  centrum  miasta  w  obrębie  obszaru  objętego 
ochroną  konserwatorską  w  Nowej  Rudzie  ze  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  zgodność zapisów 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  centrum  miasta  w  obrębie  obszaru  objętego 
ochroną  konserwatorską  w  Nowej  Rudzie  ze  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Rada Miejska 21 g  łosami „za”  
uznała  zgodność  zapisów  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  ze  Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  poprosił  o  wyjaśnienie  uwag  wniesionych  do  projektu  przez  firmę 
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PONEFA sp. z o.o.

Pan Krzysztof Budzyna -  pisma/ uwagi  firmy „Ponefa” dot.:
- nie określono wejść i wjazdów na teren nieruchomości prośba o zachowanie dotychczasowych wjazdów szt.  
3 Wjazdy zostały zachowane uwag nie uwzględniono,
− ustalono nieprzekraczalną linię zabudowy co uniemożliwia po mimo warunków technicznych rozbudowę 

zakładu.
Rozbudowę wykluczono jedynie w kilkumetrowy pasie rzeki Włodzicy ze względów przeciwpowodziowych 
i krajobrazowych.
− brak zapisu co do możliwości budowy budynków garażowych do 5 miejsc parkingowych
By przeciwstawić się chaosowi zabudowy w planie określono projekt miejsc postojowych od 5 miejsc w 
górę. 
− zapisy dot. budynku byłej rzeźni ograniczają ingerencję i nie dają  żadnej możliwości ich rozbudowy,  

przebudowę, zmianę ich funkcji czy przeznaczenie. 
Z uwagi na ochronę zabytków uwaga nie może być uwzględniona 
- wniosek o zwiększenie powierzchni zabudowy z 70% na 80%
Wzrost powierzchni zabudowy naruszyłby charakter tego zabytkowego terenu. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie nie uwzględnienie 
uwag dotyczących  miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego dla  centrum miasta  w obrębie 
obszaru objętego ochroną konserwatorską w Nowej Rudzie wniesionych przez firmę „Ponefa” Spółka z o.o.

Rada Miejska 21 głosami „za”
nie uwzględniła uwag wniesionych przez firmę „Ponefa”.

Przewodniczący Rady Miejskiej -  poprosił o wyjaśnienie uwag wniesionych do projektu przez pp. Elżbietę, 
Włodzimierza oraz Radosława Nowosławskich.

Pan Krzysztof Budzyna -  uwagi wniesione do projektu przez  pp. Elżbietę, Włodzimierza oraz Radosława 
Nowosławskich.
- zapisy planu uniemożliwiają budowę, rozbudowę, nadbudowy, przebudowy 
Uwzględnienie uwag naruszyłoby charakter budowy kamieniczek przy ul. Bohaterów Getta 15, 16 i 17. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie nie uwzględnienie 
uwag dotyczących  miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego dla  centrum miasta  w obrębie 
obszaru objętego ochroną konserwatorską w Nowej Rudzie wniesionych przez pp. Elżbietę, Włodzimierza 
oraz Radosława Nowosławskich.

Rada Miejska 19 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania”
nie uwzględniła uwag wniesionych przez pp. Elżbietę, Włodzimierza oraz Radosława Nowosławskich.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla centrum miasta w obrębie 
obszaru objętego ochroną konserwatorską w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21  głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  63/VII/07

w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  centrum  miasta  w  
obrębie obszaru objętego ochroną konserwatorską w Nowej Rudzie.”

przerwa

po przerwie
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W posiedzeniu sesji Rady Miejskiej  wzięły udział dwie klasy VI Szkoły Podstawowej nr 3 w Nowej Rudzie  
– w ten sposób odbyła sie lekcja poglądowa.

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2007 rok.

Pan Jan Szeląg – przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.
Radny Bogusław Frącek – plan wydatków inwestycyjnych miasta Nowa Ruda na rok 2007. zał. nr 2 
gospodarka mieszkaniowa – modernizacja budynków Jugów, Włodowice, Ludwikowice kw. 160tys. czy to 
zadanie jest współfinansowane przez miasto.

Pan Jan Szeląg -  miasto i gmina ma wspólny zakład budżetowy w tym przypadku miasto jest przekaźnikiem 
ale nie współfinansuje prac. 

Radny Krzysztof Richter -  dodatkowe roboty kanalizacja dzielnicy Zacisze na kw. 65tys. jakie to dodatkowe 
roboty.

Pan Krzysztof Budzyna – zadanie jest realizowane poprzez dwa projekty „zaprojektuj i buduj” i wykonawca 
do marca projektował nową sieć. Podczas projektowania okazało się że  aby w pełni wykonać zadanie należy 
zrobić dodatkowe 350m kanalizacji  i wartość tych dodatkowych robót jest w granicach 65tys. złotych. 

Radny  Henryk  Zimoch  -   czy  będzie  doprojektowana  ul.  Łąkowa  w  związku  z  kanalizacja  dzielnicy 
Drogosław.

Pan Krzysztof Budzyna – jesteśmy na etapie wyłaniania wykonawcy na ul. Łąkową i zbieramy oferty na 
wykonanie dokumentacji projektowe. Ale czy będzie realizacja to będzie zależało od środków finansowych.

Radny Janusz Staniocha – kto jest winien nie zrealizowaniu projektów uporządkowanie gospodarki   wodno 
ściekowej na terenie powiatu w zaplanowanym czasie. 

Burmistrz  Miasta  –  projekt  na  dzień  dzisiejszy  jest  cały  czas  w trakcie  przygotowania  ale  jest  też  nie 
wykluczone, że ten projekt nie otrzyma dofinansowania z Funduszu Spójności i w związku z tym  nie będzie 
realizowany.  Dlatego  uznaliśmy,  że  wydawanie  środków  na  dokumentacje,  która  może  nie  zostać 
zrealizowana w tym momencie nie ma sensu.

Radny Arkadiusz Michalski -  w omawianym projekcie uchwały w wielu punktach przewija się informacja o 
przekazywaniu środków na CTS sp. z o.o. dlatego korzystając z z okazji że jest obecny prezes spółki prosi o 
szersze wyjaśnienie. 

Burmistrz Miasta – wykazane kwoty dot. trzech aspektów. Pierwszy dot. pokrycia straty z lat poprzednich w 
kw. 200tys. złotych sodki pozwolą w dużej części na pokrycie zaległości.  79,5 tys. na zakup wyposażenia 
od  CTS  sp.  z  o.o.  Ostatnia  kwestia  to  koszty  zarządzania  obiektami  sportowymi   zaproponowana 
zwiększenie by w całości pokryć koszty zarządzania.

Radny Arkadiusz Michalski – prosi o przedstawienie stanowiska Komisji Gospodarczej.

Radny Michał Prokopczak – jakie zaległości ma spółka w stosunku do ZWiK.

Pan Paweł Marciniak – zaległości wynoszą ok. 49 tys.zł. 

Radny Tomasz Kuczaj – czy zwiększenie kosztów zarządzania przełoży sie na zwiększenie wynagrodzeń 
pracowników spółki. Odnośnie obiektów to na stadionie brak jest bieżni, stanowiska do rzutu kulą co jest 
niezbędne dla zawodników.  

Pan  Paweł  Marciniak  –  niestety  nie.   o  do  obiektów to  spółka  robi  wszystko  by  zawodnicy  mieli  jak 
najlepsze warunki.

Radny Krzysztof  Richter  –  po  co  zostanie  zainstalowane  przyłącze  energetyczne  dla  budynku przy  ul. 
Zaułek 7.

Pan Krzysztof Budzyna – przyłącze jest niezbędne do zainstalowania energii elektrycznej dla V pietra które 
jeszcze nie zostało oddane do użytku. 
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Radny Henryk Zimoch -  czy V piętro zostanie oddane w maju br.

Burmistrz Miasta – nie jest to możliwe. 

Radny Henryk Zimoch – zwiększenie dotacji dla ZGKiM w kw. 200tys. zł czy te środki pozwolą również na 
wyremontowanie  budynku  przy  ul.  Wąskiej  6.  Kolejne  pytanie  to  czy  dokonano  inwentaryzacji  drzew 
przeznaczonych do wycinki, jaka będzie to kwota i na jaki cel zostały przeznaczone środki. 

Burmistrz Miasta -  Odnośnie GFOŚiGW to będzie to kwota ok. 1.493tyz zł. Gro z tych środków zostanie 
przeznaczone  na  inwestycje  w  ul.  Piastów,  część  na  budowę  boiska  przy  MZS  nr  1,  oraz  jako 
dofinansowanie pojazdu dla OSP Drogosław. Co do wykonania remontu to dopiero po przeprowadzeniu 
przetargów  będzie  wiadomo  czy  będziemy  mogli  wykonać  planowany  zakres  remontów  w  tym  m.in. 
wspomnianą nieruchomość.

Radny Henryk Zimoch -  pytanie do p. Pawła Marciniaka jako członka Społecznej Rady SP ZOZ a także 
jako do radne Rady Powiatu Kłodzkiego. Prosi o przedstawienie inf. nt. działań w noworudzkim szpitalu.

Pan Paweł Marciniak -  od 1 lipca br. będzie funkcjonował jeden ZOZ i zgodnie z nowym regulaminem w 
noworudzkim  szpitalu  ma  zostać  oddział:  wewnętrzny,  dziecięcy  i  całodobowa  chirurgia,   ale  główny 
problem to brak lekarzy. Kolejna sprawa to lokalizacja pogotowia, które zmienia swoja siedzibę będzie w 
szpitalu w pomieszczeniach pralni. Została zlikwidowana rehabilitacja pomimo zapewnień, że pozostanie. 

Radny Janusz Staniocha  – „myślę,  że  będę wyrazicielem większości  głosów noworudzkich  radnych nt. 
słowności  Wicestarosty  Marka  Jagódki,  bardzo  proszę  przekazać,  że  jest  niesłowny  gdyż  obiecał,  że 
rehabilitacja zostanie i jakby zaczynamy wątpić w jego słowa”. Wracając do projektu uchwały w planie SP 
nr 7 sa dwie pozycje dlaczego jest to rozbite czy są to inne wydatki?

Pan Jan Szeląg -  obie kwoty dot. zwiększenia wynagrodzenia nauczycieli tylko pochodzą z różnych źródeł i 
dlatego są oddzielnie zapisane.

Radny  Andrzej  Cyman  –  chciałby  tylko  uściślić  odnośnie  kosztów  zarządzania  CTS  czy  od  września 
utrzymanie części miejskiej będzie to koszt 80tys. 

Burmistrz Miasta – koszty zarządzania od września tego roku będą wynosiły 50tys brutto. 

Radny Piotr Wróbel – czy w tej kwocie jest przewidziana 15% prowizja ?

Burmistrz Miasta -  odpowiedź brzmi tak.

Radny Piotr Wróbel – chciały przedstawić stanowisko Komisji Gospodarczej odnośnie projektu uchwały – 
KG pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały w tym wszystkie proponowane  zmiany.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na 2007 rok.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15  głosami „za”, przy 5 głosach „wstrzymujących się” podjęła:

Uchwałę nr  64/VII/07

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007.

c) w sprawie przyjęcia programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w 
ramach pomocy de minimis.

Pan Jan Szeląg – przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.

Radny Henryk Zimoch – ile osób skorzystało z ulgi w czasie obowiązywania poprzedniej uchwały. Czy 
Komisja Gospodarcza i Komisja Spraw Społecznych opiniowały przedstawiony projekt uchwały.
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Pan Jan Szeląg – odpowiedź jest trudna i nie mogę jej udzielić teraz, gdyż to przedsiębiorca decyduje z jakiej 
formy ulgi chce skorzystać. 

Radny Piotr Wróbel -Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych nie zajmowała sie tym projektem.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w ramach 
pomocy de minimis.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 21 głosami „za”podjęła:

Uchwałę nr  65/VII/07

w sprawie  przyjęcia  programu  pomocy  udzielanej  przedsiębiorcom na  terenie  miasta  Nowa Ruda  w  
ramach pomocy de minimis.”

przerwa

po przerwie

d)w sprawie przyjęcia programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w 
ramach wyłączeń grupowych – inwestycje.

Pan Jan Szeląg – przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia programu pomocy udzielanej przedsiębiorcom na terenie miasta Nowa Ruda w ramach 
wyłączeń grupowych – inwestycje.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”podjęła:

Uchwałę nr  66/VII/07

w  sprawie  przyjęcia  programu  pomocy  udzielanej  przedsiębiorcom na  terenie  miasta  Nowa  Ruda  w  
ramach wyłączeń grupowych – inwestycje.

e) w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Miejskiej Nowa Ruda i Gminy Nowa 
Ruda”

Pan Robert Kabata -  ustawa nakłada na samorządy gminne do sporządzenia „Planu gospodarki odpadami” 
Opracowany plan jest zgodny z tworzonym systemem gospodarki odpadami w Polsce. Zawiera dane stanu 
obecnego,  nakreśla  kierunki  zmian  i  niezbędne  środki  ich  realizacji.  W planie  uwzględniono wszystkie 
rodzaje wytwarzanych odpadów z sektora komunalnego i gospodarczego powstające na terenie gminy, które 
maja być poddane procesom odzysku lub unieszkodliwienia.

Radny Arkadiusz Michalski – jakie będą szanse i zagrożenia dla spółki NUK w związku z przyjęciem tego 
planu.
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Pan  Marek  Bawecki  –  dzisiaj  najważniejszym  zagrożeniem  dla  spółki  jest  składowisko  odpadów 
komunalnych, które najpóźniej do 30 października powinno uzyskać tzw. pozwolenie zintegrowane ale my 
takiego pozwolenia nie uzyskamy. Natomiast jest szansa, że działanie Międzygminnego Związku Celowego 
spowoduje to że Wojewoda Dolnośląski w tym terminie  wyda decyzje zamykające nasze składowisko  i w 
tedy przy spełnieniu pewnych warunków  i dobrej woli Wojewody będziemy mogli do końca 2009r.  mimo 
tego, że składowisko będzie zamknięte lokować nasze odpady komunalne na tym składowisku. Staramy sie 
prowadzić program pilotażowy selektywnej zbiórki śmieci, choć już powinien działać w sposób ciągły ale 
bez  odpowiednich  uchwał  Rady  i  środków  spółka  sama  nie  da  sobie  rady  z  zakupem  specjalnych 
pojemników. 

Radna Regina Wałęsa – mieszkańcy os. Waryńskiego maja świadomość, że musza dbać o środowisko i 126 
właścicieli posesji deklaruje się wziąć udział w programie pilotażowym dot. selektywnej zbiórki śmieci.  

Pan  Marek  Bawecki  –  jest  to  dowód na skuteczne działanie  jednego mieszkańca.  Będzie  to  zbiórka w 
oparciu o system worków wielokrotnego użytku na początek będzie to zbiórka towarów sztucznych i szkła.

Radny Janusz  Staniocha  -    z  programu gospodarki  odpadami  nie  wynika,  że  nasze wysypisko  będzie 
działało do roku 2009. Czy spółka nie widzi zagrożenia w konkurencyjności usług.  W programie duży 
nacisk  jest  na  przydomowe  kompostowanie  czy  w  tym temacie  będą  w  kierunku  mieszkańców jakieś 
zachęty.

Pan Marek Bawecki – w każdej chwili może wejść na teren Nowej Rudy jakiś operator,  który zaoferuje 
mieszkańcom bardziej korzystne warunki  i będzie to bardzo poważne zagrożenia ale jest to tak oczywiste, 
że nawet o tym nie wspomniał. 

Radny  Piotr  Wróbel  –  spółka  NUK  w  pierwszej  kolejności  powinna  wydań  opinie  nt.  programu 
gospodarowania odpadami a takiej opinii nie ma. jakie więc instytucje, stowarzyszenia czy też wspólnoty 
mieszkaniowe opiniowały ten dokument i czy przeprowadzono konsultacje 

Pan  Andrzej  Włodarczyk – w myśl  ustawy o odpadach plan wymaga jedynie  opinii  zarządu powiaty i 
zarządu województwa. Plan opiniowała KZiE w której również uczestniczył prezes NUK p. Marek Bawecki. 
Nie wymagane są konsultacje społeczne. 

Radny Bogusław Frącek – Komisja swoja opinie poprzedziła spotkaniem z prezesem NUK. jest to tylko plan 
gospodarki odpadami, który będzie aktualizowany co dwa lata wymagana jest przedstawienie sprawozdania 
z realizacji planu. KZiK wydała pozytywna opinie w części dot. Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 

Radny Janusz Staniocha – czy rada jest zobligowana jakimś terminem. 

Radny  Piotr  Wróbel  –  czy  tel  plan  przewiduje  składowanie  odpadów niebezpiecznych  dla  środowiska. 
Zasugerował nie wydawanie opinii na dzisiejszej sesji i rozesłanie planu wszystkim organizacja, firma czy 
instytucja, które maja styczność z ochroną środowiska.

Pan Andrzej  Włodarczyk – po zleceniu wykonania planu odbyło sie spotkania w Urzędzie Miejskim, w 
którym uczestniczyli przedstawiciele spółki NUK, SRK wykonawca planu. a także zostały rozesłane ankiety 
do wszystkich firm.

Radny Bogusław Frącek -firmy, które generują odpady niebezpieczne musza uzyskać pewne pozwolenia w 
których są zapisy nt. kontroli, składowania odpadów itp. Nie powinniśmy zwlekać z przyjęciem tego planu 
gdyż daje nam to pewne szanse ubiegania się o środki pomocowe. 

Radny Piotr Wróbel – skąd mamy dane ile odpadów generuje dana firma.

Pan  Robert  Kabata  –  podstawa  do  ustalenia  ilości  odpadów  zarówno  w  sektorze  komunalnym  jak   i 
przedsiębiorstw określone  są  w pozwoleniu  wydawanym przez  starostę   ,  każdy podmiot  wytwarzający 
więcej  niż  5  ton  odpadów  i  odpady  niebezpieczne  musi  uzyskać  dodatkowe  pozwolenie.  Podmioty 
gospodarcze musza w formie sprawozdań przekazywać dane do marszałka o ilości wytwarzanych odpadów, 
gdzie jest prowadzona specjalna bara danych. 

Radny Janusz Staniocha – czy przyjęcie tej uchwały obliguje miasto do natychmiastowego zarezerwowania 
środków czy dopiero w rok 2008.

Burmistrz  Miasta  –  chciałby  prosić  o  przyjęcie  tego  planu.   Środków  w  tegorocznym  budżecie  nie 
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zabezpieczamy. 

Pan  Marek  Bawecki  –  chciałby  również  zaapelować  o  przyjęcie  tego  planu  gdyż  pojawiła  się  szansa 
pozyskania środków z zewnątrz jednak wymogiem jest posiadanie planu gospodarowania odpadami.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Miejskiej Nowa Ruda i Gminy Nowa Ruda”

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od glosowania” podjęła:

Uchwałę nr  67/VII/07

w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Miejskiej Nowa Ruda i Gminy Nowa 
Ruda”.

f)w sprawie uchylenia Uchwały Nr 339/XL/05 Rady Miejskiej Nowej Rudy z dnia 30 grudnia 2005r. w 
sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej „Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej Rudzie”.

Burmistrz Miasta -  przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie uchylenia Uchwały Nr 339/XL/05 Rady Miejskiej Nowej Rudy z dnia 30 grudnia 2005r. w sprawie 
utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej „Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej Rudzie”.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr  68/VII/07

w sprawie uchylenia Uchwały Nr 339/XL/05 Rady Miejskiej Nowej Rudy z dnia 30 grudnia 2005r. w  
sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej „Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej Rudzie”.

g)  w sprawie uchylenia Uchwały Nr 340/XL/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 
2005r. w sprawie nadania Statutu „Ośrodka Sportu i Rekreacji” w Nowej Rudzie

Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
uchylenia Uchwały Nr 340/XL/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 2005r. w sprawie 
nadania Statutu „Ośrodka Sportu i Rekreacji” w Nowej Rudzie

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr  69/VII/07

w sprawie uchylenia Uchwały Nr 340/XL/05 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 2005r. w  
sprawie nadania Statutu „Ośrodka Sportu i Rekreacji” w Nowej Rudzie.

h)w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  współdziałanie  i  zawarcie  porozumienia  z  Województwem 
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Dolnośląskim – Dolnośląskim Zarządem Dróg Wojewódzkich we Wrocławiu dotyczącym współpracy 
przy przebudowie skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 381 (ul. Kłodzka) z drogą powiatową nr 3312D 
(ul. Kwiatkowskiego) w Nowej Rudzie. 

Burmistrz Miasta -  przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem

posiedzenie opuszcza radna Irena Caryk 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie i  zawarcie porozumienia z Województwem Dolnośląskim – 
Dolnośląskim Zarządem Dróg Wojewódzkich  we  Wrocławiu  dotyczącym współpracy  przy  przebudowie 
skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 381 (ul. Kłodzka) z drogą powiatową nr 3312D (ul. Kwiatkowskiego) 
w Nowej Rudzie. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”podjęła:

Uchwałę nr  70/VII/07

w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie i zawarcie porozumienia z Województwem Dolnośląskim –  
Dolnośląskim Zarządem Dróg Wojewódzkich we Wrocławiu dotyczącym współpracy przy  przebudowie 
skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 381 (ul. Kłodzka) z drogą powiatową nr 3312D (ul. Kwiatkowskiego)  
w Nowej Rudzie.

i)  w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2007.

Pan Leszek Wójcik -  przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.

Radny  Tomasz  Kuczaj  –  przedstawił  wniosek  Komisji  Spraw  Społecznych:  Komisja  zaproponowała 
zmniejszenie  środków  w  punkcie  III/5c  preliminarza  tj.  „adaptacja  pomieszczeń  przeznaczonych  na 
świetlicę opiekuńczo – wychowawczą w dzielnicy Słupiec”  o kw. 1.460,-zł i zwiększenie o ta kwotę punktu 
III/3  preliminarza  tj.  „prowadzenie  pozalekcyjnych  zajęć  sportowo  –  rekreacyjnych  przez  organizacje  
sportowe”.

posiedzenie opuścił radny Zbigniew Karczewski 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Spraw Społecznych

Rada Miejska 18 głosami „za” przyjęła wniosek Komisji Spraw Społecznych.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie projekt  uchwały 
zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2007.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”podjęła:
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Uchwałę nr  71/VII/07

zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2007.

j) zmieniająca uchwałę nr 58/VI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 10 kwietnia 2003r.  w 
sprawie  wskazania  przedstawicieli  miasta  Nowa  Ruda  do  Rady  Nadzorczej  Noworudzkiego 
Towarzystwa Budownictwa Społecznego spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Nowej Rudzie.

Burmistrz Miasta –  uchwała wymaga zmiany gdyż p. Grzegorz Blechinger,  który był przedstawicielem 
miasta w NTBS nie jest już pracownikiem Urzędu Miasta wię wymagana jest zmiana przedstawiciela. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie projekt  uchwały 
zmieniająca uchwałę nr 58/VI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 10 kwietnia 2003r.  w sprawie 
wskazania  przedstawicieli  miasta  Nowa  Ruda  do  Rady  Nadzorczej  Noworudzkiego  Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”podjęła:

Uchwałę nr  72/VII/07

zmieniająca uchwałę nr 58/VI/03 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 10 kwietnia 2003r.  w sprawie 
wskazania  przedstawicieli  miasta  Nowa  Ruda  do  Rady  Nadzorczej  Noworudzkiego  Towarzystwa  
Budownictwa Społecznego spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Nowej Rudzie.

k)  zmieniająca  uchwałę  w sprawie  ustalenia  wysokości  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  i 
wartości jednego punktu dla pracowników niebędących nauczycielami w szkołach i przedszkolach dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Nowa Ruda.

Pan  Leszek  Wójcik  –  wymagana  jest  zmiana  zapisu  w  poprzedniej  uchwale  gdyż  nie  jest  wymagana 
publikacja uchwały wchodzi w życie z dniem podjęcia.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie projekt  uchwały 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości 
jednego  punktu  dla  pracowników  niebędących  nauczycielami  w  szkołach  i  przedszkolach  dla  których 
organem prowadzącym jest Gmina Miejska Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”podjęła:

Uchwałę nr  73/VII/07

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości  
jednego punktu dla pracowników niebędących nauczycielami  w szkołach i  przedszkolach dla  których  
organem prowadzącym jest Gmina Miejska Nowa Ruda.

na posiedzenie powraca radna Irena Caryk
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Ad.5. Wystąpienie Wice Starosty Kłodzkiego p. Marka Jagódki.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – odczytał pismo Wicestarosty Marka Jagódki przesłane 
do Rady Miejskiej w którym przeprasza że nie może uczestniczyć w posiedzeniu sesji gdyż w tym samym 
dniu odbywa się sesja Rady Powiatu Kłodzkiego podczas, której będzie miał wystąpienie – pismo zał. nr 3

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na zmianę warunków pracy i płacy radnego 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poinformował obecnych, że na poprzedniej sesji Rady 
Miejskiej została powołana komisja doraźna, która miała na celu stworzenie projektu uchwały wyrażającego 
bądź nie zgode na rozwiązanie umowy o pracę z radnym Zbigniewem Radgowski. Poprosił o odczytanie 
protokołu Komisji Doraźnej przez jej przewodniczącego radnego Janusza Staniochę.

Radny  Janusz  Staniocha  –  odczytał  protokół  z  posiedzenia  komisji  doraźnej  zgodnie  z  zał.  nr  4   do 
protokołu.

Radny Zbigniew Radgowski – poprosił o wyłączenie z głosowanie gdyż dotyczy to jego osoby.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały  w 
sprawie nie wyrażenia zgody na zmianę warunków pracy i płacy radnego.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od glosowania” 

(1 radny nie brał udziału w głosowaniu) podjęła:

Uchwałę nr  74/VII/07

w sprawie nie wyrażenia zgody na zmianę warunków pracy i płacy radnego.

Ad.  7.  Deklaracja   -  udzielenie  pełnego wsparcia  dla  oferty Noworudzkiego Centrum Sportowo – 
Rekreacyjnego dla uczestników Finałów Mistrzostw Europy UEFA EURO 2012.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  Andrzej  Behan  –  poprosił  o  przyjęcie  pod  obrady  sesji  deklaracji 
popierającej/  wspierającej  ofertę  Noworudzkiego  Centrum  Sportowo  –  Rekreacyjnego  dla  uczestników 
Finałów Mistrzostw Europy UEFA EURO 2012.

Wobec braku głosów  Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  Deklarację   -  udzielenia 
pełnego wsparcia dla oferty Noworudzkiego Centrum Sportowo – Rekreacyjnego dla uczestników Finałów 
Mistrzostw Europy UEFA EURO 2012.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” przyjęła: 

Deklarację  

w sprawie udzielenia pełnego wsparcia dla oferty Noworudzkiego Centrum Sportowo – Rekreacyjnego dla  
uczestników Finałów Mistrzostw Europy UEFA EURO 2012.

Ad.8.  Przyjęcie  Apelu  Rady  Miejskiej  w  Nowej  Rudzie  w  sprawie  budowy  drogi  ekspresowej  w 
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miejscu  dotychczasowej  drogi  krajowej  nr  8  na  odcinku  Wrocław-Kłodzko-Kudowa  i  Kłodzko-
Boboszów (droga S5) oraz przebudowy drogi nr 381 Wałbrzych-Kłodzko 

Wobec braku głosów  Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie Apel   w sprawie budowy 
drogi ekspresowej w miejscu     dotychczasowej drogi krajowej nr 8 na odcinku Wrocław-Kłodzko-Kudowa i 
Kłodzko-Boboszów (droga S5) oraz przebudowy drogi nr 381 Wałbrzych-Kłodzko 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” przyjęła: 

Apel

w sprawie  budowy drogi  ekspresowej  w miejscu     dotychczasowej  drogi  krajowej  nr  8  na odcinku  
Wrocław-Kłodzko-Kudowa i  Kłodzko-Boboszów (droga S5)  oraz  przebudowy drogi  nr  381 Wałbrzych-
Kłodzko 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji

Radna Halina Gajcy – stwierdziła, że udzielona odp. na jej interpelację nie jest odpowiedzią pełną, dlatego 
ponawia swoja interpelację – interpelacja zł. nr 5a

Ad.9. Interpelacje radnych.

Radna Regina Wałęsa – złożyła interpelacje na piśmie – zał. nr 5, 6
Radny Jerzy Pulit – złożył interpelacje na piśmie zał. nr 7

Radna Irena Caryk - wnioskuje o umieszczenie biura informacji turystycznej w centrum miasta.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  Andrzej  Behan-  popiera  interpelacje  radnej  Ireny  Caryk  jest  bardzo 
zasadna.

Radny Bogusław Frącek - prowadzone roboty związane z kanalizacją dzielnicy Drogosław stwarzają duże 
niebezpieczeństwo na odcinku ul. Świdnickiej. Kanalizacja kładziona jest wzdłuż chodnika dla pieszych co 
powoduje, że dzieci idące do szkoły ( w godz. między 8.00 a 15.00 gdy wracają) przemieszczają się po ulicy 
pomiędzy pracującymi tam maszynami. W związku z powyższym należy uczulić Straż Miejską by w tych 
godzinach zabezpieczyła te miejsca. Dotyczy to gimnazjum i szkoły podstawowej.

Ad. 9. Zapytania radnych. 

Radny Andrzej Cyman – czy ja doczekam zróżnicowania cen za wywóz nieczystości między miastem Nowa 
Ruda  a  gminą   gdzie  odległości  od  wysypiska  są  dużo  większe.  prosi  by  rada  nadzorcza  spróbowała 
rozwiązać tą sprawę. Drugie pytanie dot. podatników z ul. Łużyckiej 1 kiedy skończy się ich horror  gdzie po 
każdej ulewie w tym budynku jest część ul. Narutowicza. Kolejna sprawa to skrzyżowanie ul. Kłodzka i ul. 
Kwiatkowskiego  chciałby  poznać  zakres  tego  opracowania.  Co  do  parkingu  na  ul.  Kwiatkowskiego  to 
studzienki chyba nie maja odprowadzenia bo woda podczas opadów idzie wzdłuż muru oporowego i szuka 
ujścia.  Właściciel  –  podatnicy  zobligowali  mnie  do  wystąpienia  na  drogę  sądową  z  zarządcą  drogi 
wojewódzkiej gdyz tam trudno przejść i przejechać.

Pan Krzysztof Budzyna -  poinformował, że woda z parkingu odprowadzana jest bezpośrednio do separatora 
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a stamtąd bezpośrednio do potoku.

Burmistrz Miasta -  jeżeli chodzi o transport odpadów to rzeczywiście te koszty są dużo większe po stronie 
gminy ale należy pamiętać że jeżeli chodzi o gospodarkę wodno to duża część ujęć jest na terenie gminy i są 
tu pewne zależności i powiązania, które istnieją z powodu różnych uwarunkowań i były realizowane od lat z 
powodu różnych porozumień. Odnośnie skrzyżowania to ze względu na szereg nieudogodnień  to starał sie 
umarzać podatki.  

Radny Henryk Zimoch -   droga alternatywna obwodnicy kierunek Młyńskie Wzgórze jest asfalt który urywa 
się w pewnym miejscy,  las i   do przejścia  pod mostem nie  ma nic.  Do kogo to  należy i  kiedy będzie 
zrobione.
− koszenie trawy w dzielnicy Drogosław,
− ul. Świdnicka 53 młodzież i dzieci chodzą po betonowych studzienkach, które są niezabezpieczone – 

może dojść do wypadku,
− studzienki kanalizacyjne w dzielnicy Drogosław – prośba o wyjaśnienia. 

Pan Krzysztof Budzyna -  rada przyjęła miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, który umożliwia 
odlesienie tego terenu  - zgodnie z informacją ten odcinek będzie wykonany w III etapie budowy obwodnicy. 
Odnośnie  wykaszania  traw sprawdzi  harmonogram prac.  Składowanie  studzienek uczuli  na  ten problem 
inspektora nadzoru  i przekaże pisemna informacje o zabezpieczeniu składowiska. Studzienki kanalizacyjne 
– był świadkiem jak p. Raczek szukała studzienek za pomocą wykrywacza metalu.  

Radny Janusz Staniocha – kto jest właścicielem Skateparku CTS nie czuje sie właścicielem tego obiektu a 
tam  nie ma tabliczk, , która określa zasady użytkowania  brak jest również atestu dopuszczenia. 

Burmistrz Miasta – skatepark znajduje się na terenie CTS. CTS jest zarządca i powinien dbać  i informować 
właściciela, że są potrzeby naprawy. 
Radny Janusz Staniocha – „CTS czuje się z daleka od tego”.

Burmistrz Miasta – „postaram się by poczuł się bliżej”. 
Radna  Irena  Caryk  –  ul.  Radkowska  jest  zapomniana  i  zaniedbana  przez  powiat,  rozmawiała   o 
zamontowaniu monitoringu na tej ulicy by poprawić bezpieczeństwo jej mieszkańcom.

Burmistrz  Miasta  –  trwają  pracę  przygotowawcze  w  ramach  zadania  budowa monitoringu  w  dzielnicy  
Słupiec.  Ulica Radkowska  jest objęta tym zadaniem tj. od skrzyżowania z ul. Kłodzką  do kościoła. 

Radny  Janusz  Staniocha  –  na  wniosek  Komisji  Porządku  Publicznego  policja  przedstawiła  najbardziej 
zagrożone miejsca gdzie zasadne byłoby zamontowanie kamer monitorujących. 

Ad. 10. Sprawy różne.

Radny  Bogusław  Frącek  -   prosi  by  w  tych  miejscach  gdzie  nie  ma  zinwentaryzowanej  kanalizacji 
sprawdzać czy rury są właściwych rozmiarów. Inspektor nadzoru nie zawsze jest na miejscu, by było to 
robione zgodnie z obowiązującymi normami.

Radny Tomasz Kuczaj -  odnośnie środków przekazanych dziś  na CTS, nie mamy żadnej  pewności czy te 
środki  są  w jakiś  sposób przekazywane  na  zajęcia  z  dziećmi  czy  młodzieżą.   Nie  ma w CTS sprzętu 
sportowego cóż, że mamy salę jak nie ma sprzętu. Dawniej w mieście był koordynator ds. sportu obecnie nie 
ma osoby, która tym wszystkim koordynuje. 

 Burmistrz Miasta – środki dziś przekazane do CTS nie maja nic wspólnego z infrastrukturą czy remontami. 
Jeżeli chcemy modernizować obiekty to musimy na ten cel przeznaczyć środki z budżetu miasta. Przekazane 
spodki są przeznaczone na zarząd przez spółkę obiektami.
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – pierwsza sprawę, którą chciałby przekazać dot. wizyty 
gości z miasta partnerskiego w dniach 14-17 czerwca br., szczegółowym program wizyty będzie  dostępny w 
Biurze Obsługi Samorządu. Kolejna sprawa to informacja, że w miesiącu lipcu biuro BOS będzie nieczynne 
Sesja  odbędzie sie końcem czerwca.

 
Ad. 11. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął VIII 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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